
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel tirsdag den 25. januar 2022 kl. 17.00-19.15 i blå stue på 

biblioteket i Brønderslev, P. N. Jensens Plads 5, Brønderslev 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Bo, Jens   

Afbud: Margrethe 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. Det skal nævnes, at der på given foranledning forud for den egentlige dagsorden blev 

givet en kort orientering af Thomas om sammenhængen mellem en kommuneplan og lokalplaner herunder. 

En lokalplan og eventuelle dispensationer hertil må ikke stride mod kommuneplanen. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 7. december 2021 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2022-2023 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået. 

2. Årsmødet 14. marts 2022. Fra Friluftsrådets bestyrelse deltager Leif Nielsen. Hans emne er det blå 

    friluftsliv og adgang til naturen. 

3. Margrethe har booket lokale til årsmødet. Det bliver på Slettingen Naturskole. 

4. Forplejning i forbindelse med årsmødet blev aftalt. 

5. Invitationen til årsmødet. Thomas viste en kladde til invitation. Ud over Leif Nielsens indlæg vil der være 

    fokus på at få en debat om arbejdet det kommende år i Friluftsrådet Vendsyssel. Det gælder både 

    oprettelse af temagrupper og en mulig udvidelse af selve bestyrelsen med én eller to til støtteopgaver 

    (specialposter). Sekretariatet vil hjælpe med at lave invitationen og sende den til medlemmer af 

    Friluftsrådet Vendsyssel. Det er desuden kommunekoordinatorernes opgave at sende den videre til 

    eventuelle interesserede, som endnu ikke er medlem af Friluftsrådet Vendsyssel, og som så i givet fald 

    kan blive det på selve årsmødet. De skal naturligvis være medlem af én af Friluftsrådets 85 

    medlemsorganisationer. På valg er formand (Thomas er villig til genvalg), Kommunekoordinator for 

    Frederikshavn (Betty er villig til genvalg), Kommunekoordinator for Hjørring (Margrethe ønsker ikke 

    genvalg) og sekretær (Jens er villig til genvalg). 

6. Skriveopgaver til beretningen. Forslag er udsendt. 

7. Invitation til at bemande en stand på Hjørring Dyrskue 17.-18 juni. Vi overvejer det. Spørgsmålet er om 

    vi har materiale. Thomas kontakter Sanja.    

 

4. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

    Intet nyt.   

 

5. Fredning 

1. Gærum Plantage. Thomas oplyste, at der var nyt i denne sag. Frederikshavn Kommune har truffet en 

    afgørelse efter Naturbeskyttelseslovens §23 om at sikre offentligheden adgang til plantagen. Vi har 

    klaget over denne afgørelse.  



 

 

 

2. Ridning på tidligere redningsvej gennem fredet område ved Furreby. Der må rides. Spørgsmålet er om 

    om vejen er nedlagt eller ej.  

3. Madpakkehus ved det Grå Fyr. Der er givet lov. 

 

6. Regionen 

1. Regionsseminar. Det bliver 6.-7. maj i Hammer Bakker. 

2. Regionsudvalgsmøde. Det bliver 2. marts.  

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Naturnationalparker. Der er ikke udpeget flere endnu end de 5, som allerede er udpeget. 

8. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Gå nye veje. På tiden er der 3 sager, oplyste Thomas. Én fra Brønderslev, én fra Frederikshavn og 

    én fra Læsø. 

2. Friluftsrådets bestyrelse. Der skal vælges ny formand på den kommende generalforsamling. 

 

9. Afholdte møder 

Ingen.  

 10. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Grønt Råd. Der skal findes en ny formand. 

Brønderslev Kommune. 

Intet. 

Frederikshavn Kommune.  

Intet. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

11. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


